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Obiectul întrebării: Metodologia de acordare a reducerii pentru transportul public local

Doamnă ministru,

În data de 3 septembrie 2023 a intrat în vigoare Legea învățământului superior nr. 199/2023, ca 
urmare a publicării sale în Monitorul Oficial în data de 5 iulie 2023. Prin acest act normativ a fost 
acordat studenților înmatriculați la universitățile din România dreptul de a beneficia de reducere 
în cuantum de 90% la transportul local în comun, prin articolul 128, alin. (3):

„(3) Studenții înmatriculați la forma de învățământ cu frecvență în instituțiile de învățământ 
superior acreditate beneficiază de tarif redus cu 90% pe mijloacele de transport local în 
comun, transportul intern auto, cu metroul, precum și pentru transportul intern feroviar la toate 
categoriile de trenuri, clasa a ll-a și naval, pe tot parcursul anului calendaristic, până la 
împlinirea vârstei de 30 de ani. (...)”

În ceea ce privește sursa de finanțare a acestor facilități acordate studenților, ea este prevăzută 
la art. 149, alin. (3), lit. g) din Legea nr. 199/2023:

„(3) Sumele alocate de la bugetul Ministerului Educației, pe bază de contract, conform 
metodologiilor aprobate prin ordin al ministrului educației, la propunerea CNFIS, după caz, 
cuprind: 
(■■■)
g) subvenții pentru transportul local în comun al studenților;”

De la începutul anului universitar, au existat probleme în ceea ce privește respectarea acestui 
drept al studenților în ceea ce privește transportul în comun. Până la acest moment, reducerile 
sunt acordate pentru transportul feroviar, respectiv cel cu metroul. În ceea ce privește 



transportul local rutier, însă, multiple organizații studențești au reclamat că studenții nu pot 
beneficia de această reducere.

Așadar, având în vedere că atât finanțarea acestei facilități la transportul în comun, cât și 
metodologia de decontare a sumelor plătite de studenți reprezintă o atribuție a Ministerului 
Educației, așa cum am arătat mai sus, vă adresez următoarele întrebării:

- Care este termenul în care Ministerul Educației va adopta un ordin de ministru privind 
metodologia de decontare a sumelor plătite de studenți pentru transportul local în 
comun?

- Care este termenul în care banii aferenți acestor facilități vor fi virați către universități?

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris
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Semnătura
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